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Zusammenfassung


Es wurden im Rahmen eines doppeltblinden und randomisierten Cross-over-Stu - diendesigns die differenziellen Effekte von Korodin Herz-Kreislauf-Tropfen® und Etilefrin-Hydrochlorid auf kardiovaskuläre Parameter sowie auf Variablen der mentalen Leistung und des subjektiven Befindens untersucht. Es nahmen 34 normotone jüngere Probandinnen (Altersdurchschnitt 23 Jahre) teil. Nach Korodin setzte der Blutdruckanstieg bereits nach 1–3 Minuten ein, nach Etilefrin geschah dies verzögert, hielt jedoch über mindestens 90 Minuten an. Einige subjektive Symptome der Blutdrucksteigerung waren nach Etilefrin ausgeprägter und dauerten länger an. Die unterschiedlichen Zeitverläufe im Blutdruck und den subjektiven Symptomen lassen sich aus der Verschiedenheit der Pharmakodynamik der beiden Substanzen erklären.



[bookmark: N10896]
Summary



          
Do two different blood pressure increasing profiles affect cognitive performance and subjective symptoms differentially?
        



In the context of a double-blind and randomized crossover study design, the differential effects of Korodin Herz-Kreislauf Tropfen® and Etilefrine hydrochloride were examined for cardiovascular parameters as well as for variables of mental achievement and subjective condition. 34 young normotone participants (mean age 23 years) took part in the study. After the intake of Korodin, the rise in blood pressure occurred between one and three minutes. On the other hand, Etilefrine intake led to a slowed increase of the blood pressure which, however, persisted for at least 90 minutes. Some subjective symptoms of the blood pressure increase were more pronounced after Etilefrine intake and lasted longer. The different time course of the blood pressure increase and the subjective symptoms can be explained by the differences of the pharmacodynamics of Etilefrine and Korodin.
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